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The IREN facility, located at the Frank Laboratory of Neutron Physics of the Joint Institute for
Nuclear Research, is an electron accelerator-driven source of intense pulsed neutrons with thermal
and resonance energies. It is designed for the application of neutron time-of-flight spectroscopy,
which is utilized for measuring neutron interaction cross sections and conducting elemental analysis
through (epi)thermal and resonance neutron activation of samples. For the intended purposes,
the precise determination of the neutron temperature at the irradiation positions is crucial. This
paper introduces a methodology for accurately determining the Maxwellian temperature of the
thermal neutron distribution at the irradiation positions located on the outer wall of IREN’s neutron
production target chamber.

Установка ИРЕН, находящаяся в Лаборатории нейтронной физики им.И.М.Франка Объе-
диненного института ядерных исследований, представляет собой импульсный источник нейтро-
нов тепловых и резонансных энергий на основе электронного ускорителя. Она предназначена
для измерения сечений взаимодействия нейтронов и проведения элементного анализа посред-
ством активации образцов (эпи)тепловыми и резонансными нейтронами. Для решения этих
задач необходимо точное определение температуры нейтронов в каналах облучения. Представ-
лена методика точного определения максвелловской температуры поля тепловых нейтронов в
каналах облучения, размещенных на наружной стенке нейтронопроизводящей мишени ИРЕН.
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